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Protokół Nr XXXVI/2018 

z przebiegu obrad XXXI sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 29 maja 2018 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1455 

 

Na 15 radnych na sesji obecnych było 12 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecni: G.Miszkiewicz 

M.Naczk 

G.Skorupska 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXXVI zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.  

E.Leśniewski stwierdził, iż na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych jest 12 radnych, 

wobec czego rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Do punktu 2 porządku obrad: 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na 

lata 2018-2027. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn w 2018 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży. 

8. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy 

dzieciom i młodzieży, form i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w ramach 

„Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży”. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli wymienionych w art.42 ust. 7 pkt 3b ustawy – Karta Nauczyciela, 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Lubiszyn. 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za 2017 r. 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Lubiszyn za 2017 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego, 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2017 r., 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy, 
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d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

e) głosowanie w sprawie: 

- zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2017 rok 

- udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 r. 

11. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

13. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

U.Stolarska – Z uwagi na to, że nie dysponujemy kluczową opinią do projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn w 2018 r, proszę o zdjęcie punktu 6 z 

porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w wniosek. 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad po zmianach, który został jednogłośnie przyjęty w 

niżej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na 

lata 2018-2027. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy 

dzieciom i młodzieży, form i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w ramach 

„Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży”. 

8. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli wymienionych w art.42 ust. 7 pkt 3b ustawy – Karta Nauczyciela, 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Lubiszyn. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za 2017 r. 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Lubiszyn za 2017 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego, 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2017 r., 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy, 
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d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

e) głosowanie w sprawie: 

- zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2017 rok 

- udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 r. 

10. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

12. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji. 

13. Interpelacje i wnioski radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 

J.Obara – Nie byłem na komisji, ale chciałbym tylko zapytać żebym wiedział tak naprawdę, 

co w trawie piszczy. Dostałem projekt uchwały FB -1, teraz dostałem materiały w ostatniej 

chwili i tak naprawdę nie ma czasu na przeczytanie. Wiem, że na komisji poruszano, co będzie 

zmieniane, ale prosiłbym Panią Skarbnik o taką rzeczową wypowiedź na ten temat. Mam 2 

uchwały projekt FB-1 po zmianach. Czy były takie uchwały, bo ja mam tylko projekt jednej 

uchwały FB-1 a widzę, że po zmianach dostałem 2 uchwały FB-1? Pani Skarbnik, proszę o 

wyjaśnienie. 

B.Pampuchowicz – Wszystko się zgadza, ponieważ przed komisją dostaliście Państwo 

materiał, w którym zostały wprowadzone już zmiany. Pierwotnie został wysłany materiał, w 

którym jeszcze nienaniesione były wszystkie zmiany. Na komisji procedowaliśmy już uchwałę 

FB-1 po I zmianach. Dzisiaj natomiast dostajecie Państwo uchwałę, w której są wprowadzone 

kolejne zmiany spowodowane koniecznością zabezpieczenia środków na realizację zadań z 

uzyskaniem dofinansowania zewnętrznego. I omówię te ostatnie zmiany, które Państwo 

otrzymaliście w tej chwili, ponieważ są to bardzo istotne i bardzo duże zmiany. 

W zadaniach wydatkowych zaplanowane mieliśmy wydatki na wykonanie modernizacji drogi 

gminnej w miejscowości Tarnów w wysokości 670 000zł. W związku z tym, że składamy 

wniosek na uzyskanie dofinansowania do zadania pn. Termomodernizacja sali wiejskiej w m. 

Tarnów i jednym z koniecznych warunków uzyskania tego dofinansowania i złożenia wniosku 

jest pokazanie możliwości zrealizowania zadania poprzez umieszczenie przedsięwzięcia w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Aby przedsięwzięcie znalazło się w WPF musi najpierw 

pojawić się takie zadanie, a po drugie musi być przynajmniej zadaniem dwuletnim, ponieważ 

zadania jednoroczne nie są przedsięwzięciami. W związku z powyższym decyzją Pana Wójta 

było również to, żeby na dzisiejszej sesji jeszcze wprowadzić te zmiany, żeby nie zwoływać za 

10 dni sesji w trybie nadzwyczajnym, ponieważ jesteśmy zobligowani terminami dostarczenia 

wniosków do Urzędu Marszałkowskiego. I tak, po pierwsze, zmniejszenie wydatków 

zaplanowanych pierwotnie w Tarnowie w wys. 670 000 zł i pojawia się zadanie w WPF w 

wydatkach na 2018 r w wys. 470 000 zł. Natomiast jeszcze w WPF, którą też za chwilę będę 
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omawiać jest kwota dodatkowa nakładów też na zadanie pn. termomodernizacja sali wiejskiej 

w m. Tarnów. Dodatkowo różnica środków, które powstały z zaangażowania na to zadanie w 

wys. 200 000 zł zostaje przeznaczona na wykonanie niezbędnych napraw i remontów dróg 

gminnych. Myślę, że są to te ostatnie zmiany. Wymieniłam wszystkie, które zostały 

wprowadzone tą zmianą, którą dzisiaj Państwo dostajecie do procedowania.  

Jeżeli coś jeszcze budzi Pana wątpliwości to mogę wyjaśnić punkt po punkcie uchwały w 

całości, ponieważ ona była w całości omawiana na komisji i nie wiem, do czego się odnieść. 

To jest ta zmiana, której nie mieliśmy okazji omawiać na komisji. 

T.Ciaś – Pani Skarbnik, Wójcie, zrozumiałe jest, że 670 000zł było przeznaczone na drogę w 

Tarnowie. Przeznaczamy 470 000 zł na termomodernizację sali wiejskiej też w Tarnowie. W 

poprzednim załączniku było 118 000 zł na remonty dróg gminnych, teraz mamy 318 000 zł. 

Chciałbym, żeby ktoś wyjaśnił dokładnie, ile i na jakie drogi te pieniądze przeznaczymy, żeby 

nie było czegoś takiego jak, może narażę się mieszkańcom części Wysokiej, ale droga na Kol. 

Wysokiej od strony 130, gdzie było 5 dziur, małych dziur, podkreślam, została położona 

nakładka asfaltowa. Natomiast z drugiej strony jest tragiczna droga, nawet nic tam nie jest 

zrobione. I dlatego chciałbym się dowiedzieć, czy te 318 000 zł będzie przeznaczone np. 

100 000 zł tu, 50 000 zł tam, dokładnie. Jeżeli zakładamy 318 000 zł na jakiś projekt, na jakąś 

drogę to musimy wiedzieć chociaż, na jakie drogi to będzie. I chciałbym się dowiedzieć 

dokładnie, w jakim zakresie i jaka droga będzie robiona, bo na razie bez sensu jest robione. 

318 000 zł na drogi gminne, ale nie ma wyszczególnione. Przypominam sobie właśnie podobną 

uchwałę w poprzedniej kadencji, gdzie była też pewna kwota zapisana a nie było 

wyszczególnione, o jakie drogi chodzi i wtedy był „mały problem”. Chciałbym właśnie tutaj 

żeby dokładnie było przekazane nam, na jakie drogi i gdzie te 318 000 zł i w jakim zakresie 

będzie robione na tych drogach? 

Dotacja do budowy studni dla 5 rodzin w m. Buszów w kwocie 75 000 zł. Rozmawialiśmy już 

o tym parę razy. Wielokrotnie wspominałem, że lepszą inwestycją dla Gminy przede 

wszystkim, nie jest dotacja do budowy studni, tylko do położenia tam wodociągu. Koszty? Nie 

wiem, tu jest Pan Kierownik to może powiedzieć ile jest za 1 mb, czy za 1 km. Ale z tego, co 

się orientuję od ostatniego ujęcia, gdzie jest wodociąg to jest 1 km maksymalnie. Czy czasem 

nie lepiej zainwestować więcej i zrobić wodociąg niż te studnie i mieć, jakby tu nie patrzeć 

biznes, bo za naszą wodę będą musieli płacić.? I teraz jest pytanie jeszcze odnośnie tych dotacji. 

Pamiętam, że w tamtym roku też dawaliśmy dotację do jednej studni w wys. 1 863 zł, jak dobrze 

pamiętam? Tutaj natomiast jest po 15 000 zł. Chciałbym wiedzieć, co w tych 15 000 zł jest, 

jaki jest tego zakres? 

Nie byłem na komisji, tak więc chciałbym się dowiedzieć. 18 000 zł. na wykonanie przystanku 

w Jastrzębcu. Co tam będzie i w jaki sposób to będzie wyglądało, bo z tego, co pamiętam to 

wiata chyba kosztuje 5 0000 zł? Dlatego pytam się o te 18 000 zł? 

Zwiększenie planu wydatków o kwotę 118 000 zł – przedszkole w Baczynie. Chciałbym się 

dowiedzieć, jakie to są dodatkowe roboty i z czego one wynikły? 

Zabieramy 197 000 zł z przebudowy sali konferencyjnej. Byłem przeciwko tej przebudowie 

sali konferencyjnej to się cieszę, ale z tego, co pamiętam, Wójt mówił, że Wojewoda miał dać 
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pewną kwotę pieniędzy. I co się stało, że wycofujemy się z tego? Pomimo tego, że od początku 

byłem przeciwko temu remontowi. 

E.Leśniewski – Panie Tomku, chciałem tylko zauważyć, że te wszystkie sprawy były 

omawiane na komisji. Tylko jedna sprawa tego przedszkola nie była omawiana. 

A.Terlecki – Jeśli Państwo przeznaczą środki na te remonty, to wówczas usiądziemy do 

dyskusji, bo te wnioski spływają od Państwa Radnych, czy od Sołtysów i będziemy rozmawiali 

o tym, co w pierwszej kolejności będzie robione. Na tą chwilę nie jestem w stanie sprecyzować, 

że za te 320 000 zł zrobimy tą a nie inną drogę, bo może się okazać, że inny wniosek będzie 

bardziej zasadny i będziemy szukać innego rozwiązania.  

Wracając do inwestycji na przedszkolu, owszem te koszty rosną. Jest to związane też z tym, że 

nie wszystkie rzeczy można było przewidzieć na etapie projektowania tej inwestycji. 

Inwestycja była projektowana w 2016 roku, kiedy obowiązywały zupełnie inne stawki na 

roboty budowlane, inne występują dzisiaj. Powodem zwiększenia kwot, ale nie jedynym, były 

rzeczy, które wynikają później na etapie realizacji inwestycji, które nawet w momencie 

projektowania są trudne do przewidzenia. Jedyną rzeczą, którą próbowaliśmy przemycić w 

ramach tego projektu była budowa drogi dojazdowej do przedszkola. Chcieliśmy tą drogę 

umieścić we wniosku tak, żeby uzyskać dofinansowanie również do tej drogi. Natomiast Urząd 

Marszałkowski to w pewnym momencie zauważył, że ta droga nie służy tylko dojazdowi do 

przedszkola a jest również wykorzystywana przez mieszkańców.  Więc w ramach projektu na 

rozbudowę przedszkola modernizacja tej drogi nie była możliwa i koszty tej drogi musieliśmy 

przejąć na siebie. Przypomnę tylko, że to i tak jest bardzo dobra inwestycja, z dużym 

dofinansowaniem. Myślę, że po tych wszystkich pracach przyjdzie czas na podsumowanie. I 

owszem to dofinansowanie nie będzie też korzystne, jak widzieliśmy na początku, natomiast to 

ciągle będzie bardzo wysokie dofinansowanie i nakłady po stronie Gminy będą stosunkowo 

niewielkie, jeżeli porównamy to z korzyściami. 

Kwestia studni i mieszkańców Buszowa pojawiała się wielokrotnie w interpelacjach, 

szczególnie w interpelacjach Pana Radnego T. Wereszczyńskiego. Nad problemem tych studni 

pochyliliśmy się bardzo głęboko i nie jest prawdą to, co Pan mówi, że koszty wykonania 

wodociągu są porównywalne. Dał Pan do zrozumienia, że to mogłaby być inwestycja, mówi 

Pan mniej więcej o kilometrze wodociągu w podobnych kosztach. Z naszych szacunków 

wynika, że wykonanie tych studni w tej technologii przez nas przewidzianej, pod warunkiem, 

że takie pieniądze przeznaczymy na ten cel, to jest ok. 1/3 kosztów budowy wodociągu i o 

takich proporcjach możemy mówić. Więc szukaliśmy rozwiązania, które rzeczywiście pomoże 

tym mieszkańcom tą wodę zapewnić i w jakiś sposób też pochylić się nad ich problemem, ale 

jednocześnie nad wyborem takiej inwestycji, która byłaby możliwa do udźwignięcia przez 

Gminę i przez pozostałych mieszkańców, bo to Państwo zdecydujecie o poziomie dotacji do 

tych studni, to nie wójt. Musi być w tej sprawie odrębna uchwała. Widzę jeszcze jedno 

zagrożenie, ale będę starał się tą uchwałę forsować a mianowicie takie, że musimy w niej ustalić 

preferencyjne warunki dla tych pięciu rodzin. I tu się obawiam, czy Nadzór Wojewody nam 

takiej uchwały nie uchyli. Natomiast to jest w tej chwili jedyne możliwe rozwiązanie, czyli 

dofinansowanie budowy tych studni. Państwo ustalicie zarówno wysokość, jak i proporcje tej 
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dotacji, czy to będzie 100%, czy też mniejszy procent udziału Gminy i jakiś wkład będzie 

musiało ponieść takie gospodarstwo, które o tą dotację się ubiega. 

Przystanek w Jastrzębcu. Uważam, że ten przystanek jest bardzo potrzebny. Natomiast to nie 

jest koszt związany z samą wiatą przystankową, o której Pan wspomniał, bo rzeczywiście koszt 

wiaty tj. 5-6 tys. zł. Musimy najpierw przy tej drodze wygospodarować miejsce, na którym 

można by taką wiatę postawić. I ci, którzy tą drogą jeżdżą na wysokości Jastrzębca to wiedzą, 

jak wygląda mniej więcej ta droga. Tam po obu stronach, zaraz na skraju jezdni jest głęboki 

rów. Musimy utwardzić tą nawierzchnię. Tam jest zaplanowane ułożenie płyt betonowych nad 

tym rowem i dopiero dojście do miejsca, gdzie taka wiata przystankowa mogłaby stanąć. 

Uważam, że to jest bardzo potrzebne, bo o ile dla wysiadających z Gorzowa wiata nie jest 

konieczna, bo ktoś wysiada i od razu idzie do domu to, jak ktoś czeka na autobus do Gorzowa 

np. 10 min. w warunkach jesienno-zimowych tam nawet nie ma gdzie się schronić. Ruch na tej 

drodze jest bardzo duży i ta wiata jest tam bardzo potrzebna. Więc stąd te koszty na poziomie 

18 000 zł. Takie wymagania postawiła nam również policja, która opiniowała projekt i 

dopuszczenie tego rozwiązania, żeby to wszystko było zgodne z przepisami. 

Sala. Nasze analizy pokazywały, że koszt przewidziany na remont tej sali na poziomie 

150 000zł absolutnie nie pokryje wydatków związanych z remontem tej sali. Pierwsze szacunki 

były takie, że trzeba by na ten cel przeznaczyć dodatkowo 80 000 zł. W świetle potrzeb, które 

w tej chwili mamy, które realizujemy i tych inwestycji, które są prowadzone. W tej chwili w 

tle dzieją się liczne inwestycje, nie zawsze widoczne, np. w ostatnim czasie 

zmodernizowaliśmy przepompownię ścieków przy ul. Myśliborskiej w Lubiszynie. W tej 

chwili trwają gruntowne prace związane z modernizacją ujęcia wody w Lubiszynie. To są 

nakłady, które też są ponoszone z budżetu. Na tą chwilę remont sali odsunęliśmy w czasie. Być 

może będzie nam dane wrócić do kwestii modernizacji tej sali. Uznaliśmy, że woda, czy ścieki 

są istotniejsze. 

J.Obara – Niech Pan powie szczegółowo, co będzie robione dodatkowo przy remoncie 

przedszkola? Patrząc z perspektywy czasu to przedszkole docelowo będzie nas kosztowało 2,8 

mln zł, a dlaczego? 10, czy 11 lat temu robili za 1,1 mln, dzisiaj modernizujemy przedszkole 

za 1,8 mln z dotacją 1,5 mln. Wiecie Państwo, przeraża mnie to. A najgorsze jest to, że tak 

naprawdę zyskamy w tym przedszkolu tylko 1 oddział. A jeżeli to 500+ robi tak dobrą robotę 

to przypuszczam, że rada gminy za 5 lat, może trochę się mylę, będzie miała problem, bo nie 

będzie już gdzie otworzyć oddziałów w Baczynie w tym przedszkolu. Taka jest perspektywa. 

Za duże środki, według mojego zdania, jako mieszkańca, jako radnego, żeby przez 10 lat takie 

środki, na taki budynek wydać, to jest przerażające. Ale jeszcze raz wracam, proszę powiedzieć 

te 118 000 zł, z czego to teraz wynika? Bo wiecie Państwo, projekt jest zrobiony i wtedy, jeżeli 

się robi tzw. dodatkowe finansowanie to jest projekt tzw. z konieczności wykonywania 

pewnych zadań, których w czasie projektowania nie można było przewidzieć. Nie wiem, co 

tam w tej Baczynie można było jeszcze nie przewidzieć. To jest jedno. 

Jeszcze wracam do dróg Panie Wójcie. Proszę się określić, czy to Rada Gminy wspólnie z 

Sołtysami będzie decydować, jakie drogi będziemy dalej robić, czy Pan, jako Wójt będzie 

podejmował jednoosobowo decyzje? Proszę Państwa, to jest bardzo ważne. To już jest potężna 

kwota 318 000 zł. Proszę powiedzieć albo usiąść z sołtysami, ja już nie muszę być przy tym, 
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ale uzgodnić, co w danym sołectwie do końca tej kadencji będzie zrobione. Wiecie dobrze, że 

za parę miesięcy są wybory. Nie czarujmy się, rozdawać na prawo i lewo, później tam na ucho. 

Ja chcę dzisiaj zagłosować za tą uchwałą pozytywnie, ale muszę się dowiedzieć, za czym będę 

głosował. Jak mówimy o tych pracach niepotrzebnych w Baczynie ul. Kwiatowa, Panie Wójcie 

była aż tak zła? Po wysypaniu frezu była w bardzo dobrym stanie. Zdziwiłem się, że tam 

poszedł tłuczeń na tą nakładkę. Nie chciałem poruszać tych tematów, bo to jest moja 

miejscowość. Popatrzmy, gdzie naprawdę jest problem. Baczyna, można powiedzieć, że do 

pozostałych miejscowości to jest 4+. Mamy jeszcze Kol. Południową, którą prosiłem Pana 

Wójta, żeby pojechał i zobaczył. Bo tak naprawdę w Baczynie ul. Owocowa, która jeszcze nie 

jest zabudowana, wróci może za 2-3 lata. Baczyna to jest największe dobro, można powiedzieć, 

jeżeli chodzi o drogi gminne. A tutaj proszę się jeszcze raz określić, kto będzie decydował, jeśli 

chodzi o remonty bieżące dróg na terenie Gminy Lubiszyn? 

A.Terlecki – Powiedziałem wszystko w tej materii. Jeżeli Pan oczekuje ode mnie, że ja w tej 

chwili podam konkretne drogi, to nie podam Panie Jerzy, żeby Pan mnie trzy razy jeszcze 

namawiał. 

Drodzy Państwo, zbierzemy potrzeby. To nie jest nigdy tak, że Wójt jednoosobowo decyduje 

o danej rzeczy. Potrzeb, jeżeli chodzi o drogi gminne jest cała masa. Nie wiem, jak się skończy 

chociażby ulica od kościoła w Wysokiej. Dziwię się tylko jednej rzeczy Panie Jerzy. Z Pana 

wywodu rozumiem, że tak na dobrą sprawę to inwestycja w przedszkole w Baczynie jest 

absolutnie niezasadna? Pan ją w tej chwili podważa, co w moim odczuciu jest absolutnie 

niezrozumiałe. To jest w ogóle pierwsza inwestycja w obiekt oświatowy, gdzie dostajemy 

dofinansowanie na poziomie 85%. Pan dzisiaj mówi, że to są pieniądze niewłaściwie wydane. 

Proszę Pana, koszty wykonania przedszkola sprzed 10 lat, gdzie wtedy były zupełnie inne 

realia. Wtedy było dostosowanie obiektu, teraz są zupełnie inne kwestie. Nie przekonywałbym 

do rozbudowy przedszkola gdybyśmy mieli z budżetu gminy wydać 1,8 mln zł, ale to jest 

projekt dofinansowany. I zamiast za tego typu przedsięwzięcia chwalić urząd, bo tego 

wcześniej nie było. Przypomnę, że na termomodernizację szkoły w Baczynie gmina wydała z 

budżetu ponad 1 mln zł i wtedy nikt się nie pytał, czy to jest dofinansowywane, czy nie, czy 

zasadne, czy niezasadne. Wtedy wydaliśmy 1,3 mln zł. Na przedszkole na pewno 1,3 mln nie 

wydamy, bo mamy dofinansowanie. 

Wracając do drogi, Panie Jerzy, rozumiem, że Kwiatowa też niedobrze, że została utwardzona? 

Tylko, że tak się przerzucając i licytując to zawsze możemy powiedzieć, że coś jest ważniejsze. 

J.Obara – Ta droga w Wysokiej woła o pomstę do nieba, tam jest dziura na dziurze. 

E.Leśniewski – A nie uważa Pan, że na Wysoką bardzo duże pieniądze poszły? 

A.Terlecki – Co Pan robił przez 4 lata, jak ten temat Wysokiej stawał na sesji? Czy Pan wtedy 

się wypowiadał w sprawie dróg w Wysokiej. Dzisiaj jesteśmy pierwszą kadencją, która nad 

tematem Wysokiej się pochyliła i zaczęliśmy od tego, co należy w Wysokiej zrobić, czyli 

wykonać kanalizację. Gdzie wtedy Pan był? Nie chcę wchodzić w czas kampanii wyborczej. 

To jest inwestycja na wysoką skalę. Budujemy kanalizację w m. Wysoka, sprawa 

fundamentalna dla tej miejscowości. I teraz to, że pojawiają się problemy, że składamy 

wniosek, bo przypomnę, że w ostatnich latach nawet nie składano wniosków do Programu 
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Przebudowy Dróg. I gdzie wtedy Pan był, jak wójt składał wniosek na drogę w Kozinie i on 

był oceniony na 32 pozycji? 

T.Ciaś – Wójcie, to tak trochę brzydko machać rękoma do radnego, czy nie radnego. To jest 

jedna moja uwaga. Druga moja uwaga, Pan Jurek był tam, gdzie Pan był. Chcę to przypomnieć. 

Trzecia rzecz. Będę cały czas, nie wiem może nie patrzę tak dalekosiężnie, może 

krótkowzrocznie patrzę lub na odwrót, cały czas będę męczył Wójta o to, żeby się pochylić nad 

wodociągiem do Buszowa, nie nad studniami. Po pierwsze, nie mówiłem, że te same kwoty 

tylko powiedziałem, że jak trzeba, to trzeba będzie dołożyć. To jest jedna różnica. Może teraz 

Wójt zrozumie to, co chciałem powiedzieć. Dlatego jeżeli to jest 1/3, czyli całość będzie 

kosztowało 200 000 zł wygospodarujmy pieniądze na ten cel i zróbmy porządnie wodociąg. Po 

pierwsze, to będzie majątek gminy. A teraz to ja nie wiem, czy te studnie będą gminne, czy 

mieszkańców, czy jak to będzie? A tak to będzie majątek gminny. Pani Skarbnik potwierdzi, 

że zawsze, jak jest majątek gminny, to jakieś preferencje finansowe z tego są. Po drugie, 

będziemy tam sprzedawać wodę, czyli będą te pieniądze z powrotem wpływały do budżetu. 

Być może mniej będziemy musieli dotować Zakład Usług Komunalnych, bo więcej wody 

będziemy sprzedawać. To jest prosta matematyka. I to trzeba patrzeć przyszłościowo a nie teraz 

tak ogólnie rzecz biorąc. 

A.Terlecki – Zrobiłem bardzo dużo, żeby podziały w tej radzie zasypać, ale dzisiaj z tego 

rezygnuję po tym, co tu dzisiaj usłyszałem. Widzę, że nastała kampania wyborcza. Niech mnie 

Pan nie przekonuje. Za chwilę Państwo zdecydujecie. Co miałem do wyjaśnienia w sprawie 

wodociągu, studni, dróg, przedszkola, to odpowiedziałem. Ludzie to za pół roku ocenią, czy to 

są dobre 4 lata dla gminy, czy też nie. Jestem gotowy stanąć z otwartą przyłbicą przed ludźmi 

i mówić o wszystkim a dzisiaj tą dyskusję zakończę. 

Panie Radny, ja do Pana mimo wszystko, nie z uwagi na szacunek do Pana osobiście, do Pana 

osoby tylko do funkcji, którą Pan sprawuje, będę mówił Panie Radny. 

J.Domagała – Tak to dziwnie wychodzi, że ta strona akurat zgłasza jakieś uwagi, bo 

zastrzeżenia i uwagi, uważam, że zawsze powinny, jeżeli są to powinny być wypowiadane. Ja 

nie uzgadniam z radnymi cokolwiek, każdy jedzie, każdy widzi potrzeby. Wracam do którejś 

tam sesji, kiedy mówiłam, że przy podziale Funduszu Sołeckiego każdy sołtys zgłasza potrzeby 

poza Funduszem Sołeckim. 

E.Leśniewski – To nie jest tematem projektu uchwały, bo tak to my możemy rozmawiać do 

1800. Niech Pani mówi wnioski do projektu. Na komisji rozmawialiśmy 2,5 godziny. Co Pani 

chce nowego wnieść? 

J.Domagała – Przepraszam bardzo, nie takim tonem Panie Przewodniczący. 

E.Leśniewski – Co Pani chce dzisiaj wnieść nowego? 

J.Domagała – Dzisiaj chcę wnieść to, że dostaliśmy przed sesją nowy projekt uchwały z 

poprawkami i w porządku. Widzę w internecie, że jest zrobiona droga do Ściechowa, jakiś 

kawałek. Czy myśmy o tym rozmawiali? O potrzebach tak i trzeba o potrzebach mówić to 

wspólnie, na radzie z sołtysami i robić tam, gdzie są potrzeby. Dziękuję, że jest kanalizacja i 

inne rzeczy w Wysokiej, ale skoro Pan Przewodniczący tak podchodzi, to więcej uwag nie będę 

tutaj mówiła, bo, po co? Czyli Rada w ogóle chyba nie jest potrzebna Gminie skoro nam się 
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zamyka buzię. Ja już tak naprawdę troszeczkę jestem, z racji wieku Panie Przewodniczący, a 

kto podzielił Radę? Nikt się nie starał, żeby radę zjednoczyć. Nikt. Nie było ani jednego 

spotkania żebyśmy rozmawiali wspólnie, jako Rada ilu nas jest i z sołtysami o pierwszych 

potrzebach każdej miejscowości. 

T.Ciaś – Panie Przewodniczący, Wójt się odniósł do mojej odpowiedzi, więc ja się muszę 

odnieść do Wójta odpowiedzi. Po pierwsze, o szacunku jednej osoby do drugiej proszę nie 

wspominać. Nie będę przypominał, co było 3 lata temu z zachowaniem Wójta, itd., itd. Nie 

chcę do tego wracać, ale chcę zwrócić uwagę na jeden szczegół, odnośnie słowa „podział”. 

Byłem w Stawie na otwarciu remizy i Wójt w wystąpieniu mówił, że pomimo podziałów. 

Przepraszam bardzo, ja nie czuję podziałów między mną a Panem Przewodniczącym, nie czuję 

podziałów między mną a Panem Waldkiem Prętkim, z którym rozmawiamy i spieramy się, ale 

zawsze jesteśmy równi. To Wójt podzielił tą Radę. Dlaczego? Dlatego, że z częścią radnych w 

ogóle nie chce rozmawiać a warto czasem mądrych posłuchać. 

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę Nr XXXVI/269/2018 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej. 

Wynik głosowania: 

za - 11 

przeciw - 0 

wstrzymało się – 1 

Do punktu 4 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2018-2027. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę Nr XXXVI/270/2018 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej. 

Wynik głosowania: 

za - 11 

przeciw - 0 

wstrzymało się – 1 

Do punktu 5 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej 

Górze. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 

J.Obara – Chciałbym uzyskać informację, jaka kwota przeznaczona jest do Wysokiej, a jaka 

w Lubiszynie? 
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U.Stolarska – Po analizie kosztów i analizie możliwości wykonania zadania dot. wodociągu w 

Lubiszynie będzie ono realizowane za kwotę 140 000 zł brutto. Natomiast pozostała kwota 

niespełna 700 000zł będzie przeznaczona na kanalizację w Wysokiej, zgodnie z projektem i 

wartością umowy, która była zawarta w ubiegłym roku. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/271/2018. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 

T.Ciaś – Panie Przewodniczący, mamy praktycznie 2 uchwały Rady Gminy połączone ze sobą, 

czyli w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży, 

jak również szczegółowych warunków w ramach tego programu. 

Proponuję zmianę dwóch punktów. Chodzi mi o zmianę nazwy, nic złośliwego, „Sposób 

działania. Jako formę realizacji Programu ustanawia się nagrodę pieniężną o charakterze 

motywacyjnym pn. „Stypendium Wójta Gminy Lubiszyn”. Proponuję, aby było „o charakterze 

motywacyjnym pn. „Stypendium Gminy Lubiszyn”. Już mówię, dlaczego? Nic do Wójta nie 

mam w tej sprawie, naprawdę nic. Pochyliłem się nad takim programem w 20-30 innych 

gminach i na 20 gmin stypendium wójta danej gminy jest tylko w 2. W większości jest to 

stypendium gminy. To jest moja pierwsza propozycja zmiany odnośnie tej uchwały. 

Od razu przejdę do drugiej uchwały. Z 20 gmin, które, mam gdzieś przygotowane, mogę 

później przesłać, jeżeli ktoś potrzebuje nazwy tych gmin, tu jest punkt odnośnie terminu do 

przyjmowania wniosku o stypendium. U nas jest to 30 czerwiec danego roku, ponieważ 

nagrody – stypendia są wręczane na początku września. Wielokrotnie do Wójta apelowałem, w 

imieniu rodziców również, żeby to zmienić, żeby te stypendia były przed wakacjami. I teraz 

tak, na 20 tych gmin, 15 z nich ma właśnie zapisaną datę 15 czerwca składanie wniosków, po 

to, aby wójt miał czas, żeby na zakończenie roku szkolnego, jak nie wójt to inni przedstawiciele 

Gminy Lubiszyn, przekazać dzieciakom stypendium, czyli jakieś tam pieniądze na wakacje. 

Nie po wakacjach, tylko na wakacje. Zawsze tak było. Wielokrotnie o to prosiłem, ale Wójt nie 

słucha a potem mówi, że są podziały. 

W.Zwieruho – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, bardzo, bardzo byłem dumny jak mój 

syn odbierał stypendium Prezydenta Miasta Gorzowa. 

A.Terlecki – Czy będzie się to nazywać stypendium gminy, czy stypendium wójta, to jest 

sprawa drugorzędna. Dla mnie jest istotne, że dzieci uzdolnione w jakiś sposób motywujemy 

do dalszej pracy. Na stypendium, jakby je nie nazywać, wręczane na uroczystej gali trzeba 

zapracować osiągnięciami lub wynikami w nauce. Przyjęliśmy taką zasadę, że to stypendium 

otrzymuje się za określone wyniki w nauce i ten termin wynika tylko z tego, że w końcu 

czerwca nie jesteśmy w stanie z odpowiednim wyprzedzeniem, na 2 tygodnie przed, bo 

uważam, że to jest minimalny termin, poinformować rodziców o tym, że jest gala, podczas 

której te stypendia są wręczane. Wcześniej było tak, że były one wręczane na zakończeniu roku, 

tylko w moim odczuciu to nie było dobre rozwiązanie, bo dzieci dostawały to stypendium i nie 
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zawsze towarzyszyli im rodzice. A wynikało to wszystko z tego, że rada kwalifikacyjna, która 

podsumowuje rok szkolny jest mniej więcej w połowie miesiąca czerwca i wtedy dopiero 

wiemy, które dziecko zasługuje na to stypendium. Gdybyśmy wcześniej zaczęli informować 

rodziców to wybiegalibyśmy przed tą Radę. Z kolei, jeżeli będziemy się trzymali tego terminu, 

połowy miesiąca i rady kwalifikacyjnej to musiałbym powiadomić rodziców o gali, która się 

odbędzie za 4 dni. Więc Drodzy Państwo rozumiecie, że to jest niezręczna sytuacja. Chcę żeby 

stypendia były wręczane podczas uroczystej gali, żeby podnieść rangę tego stypendium. To 

wielokrotnie mówiłem a nie wręczać je na apelu, gdzie są wręczane nagrody za osiągnięcia 

również innym uczniom, za zupełnie inne też dokonania. Więc uważam, że to jest dobry 

mechanizm. Nie miałbym nic przeciwko, żeby to zrobić przed wakacjami, tylko żeby zachować 

właściwy termin zawiadomienia rodziców o gali musielibyśmy to robić na początku wakacji. 

Dzieci często wyjeżdżają na wakacje, więc przyjęliśmy zasadę, że to jest początek września. 

Tylko z tego to wynika. Proszę żeby zachować ten termin, bo w przeciwnym razie cała ta gala 

traci na wartości a nie taki jest jej cel. Z kolei mam sygnały od rodziców, którzy uczestniczyli 

w tej gali w Lubiszynie i byli bardzo miło zaskoczeni, że te stypendia są wręczane właśnie w 

taki sposób, że towarzyszy temu odpowiednia oprawa, że te dzieci czują się wyróżnione a 

rodzice dumni z tego, że mogą swoim córkom, czy synom towarzyszyć. 

Rada Gminy nie przyjęła poprawki zgłoszonej przez Radnego T. Ciasia 

Wynik głosowania: 

za - 2 

przeciw - 8 

wstrzymało się – 2 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/272/2018. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

udzielania pomocy dzieciom i młodzieży, form i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania 

w ramach „Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży”. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 

Rada Gminy nie przyjęła poprawki zgłoszonej przez Radnego T. Ciasia 

Wynik głosowania: 

za - 1 

przeciw - 8 

wstrzymało się – 3 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/273/2018. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli wymienionych w art.42 ust. 7 pkt 3b ustawy 

– Karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Lubiszyn. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji w/w projekt uzyskał opinię pozytywną. 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/274/2018. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

T.Ciaś – Panie Przewodniczący, mam prośbę do Pani Skarbnik. Wszyscy dostaliśmy, mam 

nadzieję, że wszyscy przeczytali sprawozdanie. Nie tylko w swoim imieniu, myślę, że 

większości radnych, powiem, że sprawozdanie bardzo obszerne, czytelne. Mam prośbę, jeżeli 

można Pani Skarbnik to byśmy ten punkt przenieśli albo na ostatni punkt sesji albo po prostu 

szkoda naszego czasu. Wszyscy dostali materiały, przeczytali, wszystko jest jasno, czysto i 

rzetelnie opisane. Taki jest mój wniosek, żeby albo pominąć to albo na ostatni punkt sesji 

przenieść. 

Rada Gminy przyjęła wniosek zgłoszony przez Radnego T. Ciasia. 

Wynik głosowania: 

za - 6 

przeciw - 0 

wstrzymało się – 6 

B.Pampuchowicz – Obligatoryjna jest dyskusja w sprawie udzielenia absolutorium. Więc jeśli 

Państwo nie chcecie wysłuchać, chociaż 20 slajdów mojej prezentacji, które są w pigułce taką 

informacją o wynikach roku ubiegłego to proszę mi dać możliwość powiedzenia kilku zdań 

podsumowujących. 

Chciałabym zwrócić Państwa uwagę na wykonanie dochodów budżetowych. Ubiegły rok 

zamknął się bardzo dobrym wykonaniem, zawsze podaję Państwu do odniesienia lata 

poprzednie. W poprzednim roku mamy wykonanie dochodów budżetowych na poziomie 

30 366 000 zł. Dla odniesienia dodatkowo proszę spojrzeć w wydatki, również jest to jeden z 

najwyższych wyników zanotowanych na przestrzeni ostatnich 4 lat, wydatki na poziomie 

30 600 000 zł. W związku z powyższym wynik na zakończenie ubr. to nadwyżka budżetowa. 

Nie jest to rzecz taka, która się nie wydarza w budżecie. Nie mniej jednaj jest ona bardzo 

wysoka, porównując nawet lata poprzednie. Mamy tutaj nadwyżkę na poziomie 2 382 000 zł. I 

jeszcze jedna ważna rzecz, na którą chcę zwrócić Państwa uwagę, to dosyć niski poziom, 

właściwie bezpieczny poziom zadłużenia Gminy Lubiszyn na zakończenie 2017 r taki, który 

wielokrotnie to powtarzam, pozwala nam być beneficjentem i sięgać po dofinansowania 

zewnętrzne. Tak jak Państwo widzicie udział w zadłużeniach w dochodach ogółem gminy w 

2017 r to jeszcze mniej niż w roku poprzednim, bo 7,93%. I kolejna bardzo ważna rzecz dla 

wszystkich budżetów, również dla naszego to wykonane wydatki majątkowe. Oprócz tego, że 

widzicie Państwo, jak to się kształtowało na przestrzeni poprzednich lat to mamy tutaj ponad 5 

milionowe wykonanie w wydatkach majątkowych i ten trend rosnący od 3 lat, bo coraz więcej 

wydajemy na wydatki majątkowe. To jest rzecz, na którą chcę zwrócić szczególną uwagę, nie 

zadłużamy gminy w jakimś rekordowym tempie, nie obciążamy się długiem zewnętrznym, 

który potem trzeba obsługiwać i borykać się ze spłatami a jednocześnie wykonujemy duże 

wydatki majątkowe. I tutaj macie Państwo przedstawione kształtowanie się wydatków 

majątkowych i długu gminy. Wydatki majątkowe rosną szybciej niż zadłużenie gminy. 

Chciałabym jeszcze zwrócić uwagę na finansowanie oświaty, rzecz, która często przewija się 

na komisjach. Dokładamy do oświaty. Chcę Państwu zwrócić uwagę, że dokładamy znacznie 
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więcej na przestrzeni 3 lat. Zaczynaliśmy od 1,8 mln zł, mamy ponad 2,6 mln zł wykonania za 

rok ubiegły. Chcę pokazać, jak nam się kształtuje liczba uczniów w poszczególnych 

placówkach oświatowych. Mamy również placówkę niepubliczną w Lubnie, zbliżona 

poziomem liczby uczniów do Szkoły Podstawowej w Stawie. I tutaj chcę Państwu pokazać, 

jaki mamy średni koszt kształcenia na ucznia w poszczególnych placówkach. Zasada jest 

bardzo prosta, wydatki poniesione w szkole podzielone przez liczbę uczniów daje średni koszt 

kształcenia. Państwo widzicie 3 placówki na podobnym poziomie, prowadzone również przez 

organ prowadzący, jakim jest Gmina, jak również szkołę niepubliczną. I dosyć wysoko te 

koszty się kształtują tam, gdzie mamy albo duże zaplecze albo stosunkowo mniej uczniów. O 

ściągalności podatków powiem w dużym skrócie. Proszę tylko spojrzeć, że nie mamy żadnych 

obciążeń w przypadku podatku od nieruchomości, utrzymujemy się na poziomie ponad 90%. 

To samo mamy w podatku od nieruchomości od osób fizycznych. Środki transportowe, tutaj 

mamy drobny wzrost, też ok. 90%. Podatek rolny od osób prawnych, to jest prawie 100 % 

ściągalności. W łącznym zobowiązaniu pieniężnych też sytuacja troszkę się poprawiła. 

Chciałabym jeszcze bardziej zintensyfikować tam wiele działań, które pozwolą nam uzyskać 

większe wpływy. Tu chcę Państwu pokazać, jak kształtują się wpływy z podatków z tytułu 

prowadzonej działalności z podziałem na poszczególne miejscowości, czyli gdzie mamy tą 

swoją strefę na terenie gminy i skąd mamy największe wpływy. Spoza terenu gminy wpływa 

ponad 3 mln zł, a jak Państwo widzicie z terenu poszczególnych miejscowości gdzie są 

zlokalizowane większe liczby firm lub osób prowadzących działalność gospodarczą. Mamy w 

Baczynie 158 000 zł, w Lubnie 21 000 zł, Lubiszyn ma prawie 700 000 zł, Tarnów 61 000 zł. 

Kilka słów o Funduszu Sołeckim i taka kontrowersyjna rzecz jak spotkania integracyjne. Na 

szczęście to się bardzo normuje, Państwo Sołtysi bardzo ważą wydatki w ramach Funduszy 

Sołeckich. Dużo wydatków jest kierowanych na różne cele. Natomiast można zobaczyć jak to 

się kształtuje w poszczególnych miejscowościach.  Dodatkowo pokazuję też Państwu, że 

Fundusz Sołecki to nie tylko integracja, ale również wydatki na drogi gminne. Jak Państwo 

widzicie są miejscowości, które bardzo dużo inwestują. W poprzednim roku był to Staw, w tym 

roku też Brzeźno bardzo dużo zainwestowało w drogi gminne. A jakie jest podsumowanie 

Funduszu Sołeckiego. Wydatki bieżące to jest kwota 209 000 zł, majątkowe 90 000 zł. Także 

myślę, że nie jest najgorzej, bo 1/3 tych środków to praktycznie wydatki trwałe, majątkowe. 

Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Lubiszyn za 2016r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  

 

B.Pampuchowicz – przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

realizacji budżetu za 2017r. 

 

W.Prętki - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy za 2017r. 

 

B.Pampuchowicz – przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/275/2018 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2017 r. 



14 

 

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę Nr XXXVI/276/2018 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 r. 

Wynik głosowania: 

za - 10 

przeciw - 0 

wstrzymało się – 2 

A.Terlecki – Dziękuję Państwu Radnym za przyjęcie i przegłosowanie tego absolutorium. To 

był rzeczywiście dobry rok dla Gminy Lubiszyn. Planowany deficyt skończyliśmy nadwyżką 

budżetową. To wszystko było widać na prezentacji. Wydatki majątkowe zrealizowane na 

poziomie powyżej 5 mln. zł to też sytuacja niecodzienna dla nas. Kolejny dobry rok w tej 

kadencji i oby takich lat w historii Gminy Lubiszyn było jak najwięcej. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami 

13.04.2018r. – Manewry wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej i jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej zrzeszonych w Krajowym Systemie Ratownictwa Gaśniczego zorganizowane 

na terenie Gminy Lubiszyn – dzień I sztabowy miejscowość Staw 

14.04.2018r. – – Manewry wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej i jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej zrzeszonych w Krajowym Systemie Ratownictwa Gaśniczego zorganizowane 

na terenie Gminy Lubiszyn – dzień II ćwiczenia nad Jez. Marwicko. 

19.04.2018r. – Udział w posiedzeniu zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

19.04.2018r. – Udział w konferencji poświęconej chorobie ASF. 

21.04.2018r. – Obecność podczas turnieju wschodnich sztuk walki zorganizowanym przez 

szkołę Boran Team w Stawie. 

24.04.2018r. – Spotkanie w departamencie PROW w Zielonej Górze poświęcone inwestycji 

nad Jez. Marwicko.  

25.04.2018r. – Spotkanie z Dyrekcją PWiK Gorzów Wlkp. Sp. z o.o. poświęcone realizacji 

wspólnej inwestycji realizowanej w Wysokiej. 

26.04.2018r. – Spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Bogdaniec p. Piotrem Pietkunem.  

26.04.2018r. – Podpisanie umowy na budowę infrastruktury turystycznej nad Jez. Marwicko. 

27.04.2018r. - Udział w posiedzeniu zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

06.05.2018r. – Udział w uroczystościach upamiętnienia ofiar zbrodni na Wołyniu 

zorganizowanych w Marwicach. 

09.05.2018r. - Udział w posiedzeniu zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

09.05.2018r. – Podpisanie umowy na dofinansowanie drogi w ramach środków Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych. 

09.05.2018r. - Udział w posiedzeniu Rady Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych w 

Gorzowie Wlkp. 

17.05.2018r. – Spotkanie z przedstawicielem szkółki piłkarskiej Kania Cup działającej na 

terenie Gminy Lubiszyn. 

18.05.2018r. – Udział w uroczystej gali zorganizowanej z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego 

par mieszkających w Gminie Lubiszyn. 
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19.05.2018r. – Udział w pikniku rodzinnym zorganizowanym przez Stowarzyszenie 

Oświatowe „Promyk” w Lubnie. 

21.05.2018r. – Udział w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubiszyn. 

22.05.2018r. - Udział w posiedzeniu zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

24.05.2018r. - Spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Bogdaniec p. Piotrem Pietkunem. 

24.05.2018r. – Spotkanie ze Starostą gorzowskim Małgorzatą Domagałą, dotyczące 

planowanych remontów dróg powiatowych na terenie Gminy Lubiszyn.  

24.05.2018r. - Udział w posiedzeniu wspólnym Rady Gminy Lubiszyn. 

25.05.2018r. – Spotkanie z przedstawicielami firmy Enea S.A. – omówiono możliwe zasady 

współpracy w zakresie rozbudowy oświetlania na terenie gminy Lubiszyn. 

26.05.2018r. – Udział w uroczystym otwarciu remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Stawie. 

 

Do punktu 11 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Zawsze mówię, że nie mam takiego bogatego programu, jak Pan Wójt. Oprócz 

przygotowania sesji i wspólnej komisji byłem na otwarciu remizy w Stawie. Dziękuję tym 

radnym, którzy tam byli. Szkoda, że wszyscy nie byli. Trochę mnie bolał fakt, bo zawsze patrzę 

i widzę, i to co myślę, to powiem. Brak udziału mieszkańców to się ewidentnie uwidacznia. 

Nie wiem, czy ludzie już całkowicie się nie interesują. Przecież to jest tak piękny obiekt. Myślę, 

że to jest jedna z najpiękniejszych strażnic w województwie lubuskim a mimo to nie ma 

zainteresowania. Powiem, że mieszkańców Kozin było więcej na uroczystości jak 

mieszkańców Stawu. To o czymś świadczy. Wspaniały obiekt a przede wszystkim wspaniali 

druhowie strażacy. 

 Do punktu 12 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXXIV sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXXV sesji. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

T.Wereszczyński – Chciałbym podziękować wszystkim Radnym za krok w stronę wody dla 

mieszkańców miejscowości Buszów. Można byłoby się kłócić, co jest lepsze, czy wodociąg, 

czy studnie, ale wierzcie mi, że dla nich najważniejsza jest woda, bez względu na to, w jaki 

sposób będzie ona dostarczona. Myślę, że kolejne kroki po uchwaleniu tej uchwały nastąpią i 

doprowadzi to do finalnego końca, czyli odkręcenia kranu, z którego popłynie woda. 

W między czasie złożyłem 2 interpelacje. Chciałbym je odczytać do wiadomości radnych: 

1. Dotyczy wjazdu przy sali wiejskiej w Brzeźnie. Tam znajdują się 4 posesje, z czego 2 są 

prywatne i 2 są gminne. Podczas opadów deszczu wjazd tam jest w ogóle niemożliwy. W 

ostatnim czasie przekazywałem klucze, bo był wynajem. Naprawdę ciężko było dotrzeć do 

schodów. Teren jest bardzo mocno zagłębiony. Wyjazd autem na asfalt nawet, jeżeli nie ma 

wody jest bardzo utrudniony, bo kąt tarcia jest bardzo duży. Chciałbym zauważyć, że wynajem 

sali w Brzeźnie wbrew pozorom, kilka lat temu jeszcze mieszkańcy sceptycznie odnosili się do 

tej sali, że to nie jest to, ale w tym miesiącu już 3 razy była wynajmowana, w tamtym roku 

przynajmniej 1 raz w miesiącu była wynajmowana. 
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2. Interpelacja dot. przepustu między budynkami nr 61 i 62. Pierwsze uszkodzenie zgłaszałem 

10 lat temu będąc sołtysem. Rok temu przyczółki pękły, zostały przesunięte względem siebie 

o kilka centymetrów i zostały skręcone szynami stalowymi żeby utrzymać to w całości. W tym 

roku powstała tam jedna wielka wyrwa, która została tylko zasypana. To jest według mnie tylko 

takie doraźne usunięcie problemu. Na samym przepuście w asfalcie są 2 zagłębienia, które 

sugerują brak materiału pod tym asfaltem. 

Jeszcze raz dziękuję za tą wodę dla Buszowa. 

T.Ciaś – Pierwsza moja interpelacja jest o to, żeby Wójt wygospodarował i Pani Skarbnik 

trochę pieniędzy, żeby kupić tutaj klimatyzator porządny. W takie dni jak dzisiejszy by się 

naprawdę przydał. 

Drugą interpelację złożyłem na XXXV sesji odnośnie parkingu przy cmentarzu w Baczynie. 

Prosiłbym o wybudowanie parkingu w Baczynie przy cmentarzu. 

Teraz mam 2 pytania. 

OSY. Wójt mówił o finansowaniu 70/30. Jak się okazało teraz jest dofinansowanie 50/50. 

Poczytałem troszeczkę na stronie Ministerstwa Sportu i niestety będzie dofinansowanie 50/50, 

z tego, co się dobrze orientuję, czyli nie 70/30. Ale to jest pół biedy, bo 50 000 zł za plac zabaw, 

który będzie warty 100 000 zł to fajna rzecz. Wójt mówił, że o 5 takich stref wnioskowaliśmy, 

czyli na te 5 stref musieliśmy wygospodarować 500 000 zł. Też czytałem, że nie możemy 

wnioskować tylko i wyłącznie o dofinansowanie, czyli wkład własny 250 000 zł. Trzeba 

wyłożyć na to całe pieniądze a potem te 250 000 zł zostanie z powrotem oddane, jeżeli 

dostaniemy oczywiście, bo z tego, co wiem jeszcze nie ma rozstrzygnięcia, jeżeli chodzi o OSY. 

Teraz mam pytanie, jeżeli te wnioski wpisaliśmy to skąd mieliśmy 0,5 mln. zł, jeżeli dobrze 

pamiętam na obiekty sportowe było 300 000 zł. To teraz jest pytanie, musieliśmy zabezpieczyć 

0,5 mln zł? Nie pamiętam, może się mylę, może pamięć mnie zawodzi, nie pamiętam żadnej 

zmiany budżetowej odnośnie dodatkowo 200 000 zł z przeznaczeniem na strefy aktywności. 

To jest moje pierwsze pytanie. A tak na marginesie, ja jestem za strefą aktywności, jak trzeba 

będzie to 200 000 zł. oczywiście trzeba na to wyłożyć. 

Drugie pytanie. Chodzi mi o działkę w Baczynie, te 2 ha, które są gminne. Czy to prawda, że 

ona jest wydzierżawiona? Czy to prawda, że ktoś używa i wykorzystuje tą naszą ziemię? Nie 

jestem pewien, ale jeżeli tak to, na jakiej podstawie? Bo jak dobrze pamiętam nie składaliśmy 

żadnych, nie było żadnej uchwały Rady Gminy o wydzierżawieniu tej ziemi. Nie jestem 

pewien, czy ona jest dzierżawiona, czy nie? Prosiłbym o informację zwrotną. 

U.Stolarska – Mogę odpowiedzieć na temat Otwartych Stref Aktywności. Istotnie termin 

realizacji i rozstrzygnięcia tego konkursu jest do końca tego miesiąca. Przy bardzo wnikliwej 

analizie, konsultacjach z Ministerstwem Sportu zabezpieczenie środków miało być wymagane 

tylko na wkład własny. I ze środków, które wcześniej Państwo w budżecie przyjęliście na 

obiekty sportowe ten wkład własny został zabezpieczony. Natomiast, jeśli chodzi o poziom 

dofinansowania to są dwa poziomy dofinansowania w zależności od statusu gminy. My mamy 

taki wskaźnik, który dawał nam możliwość skorzystania z najwyższego poziomu 

dofinansowania, czyli 70 000 zł, gdy wartość jest nieprzekraczająca 100 000 zł. I dlatego takie 

wnioski poskładaliśmy. 
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T.Ciaś – Z całym szacunkiem, niestety nie, nasz wskaźnik nie przekroczył. Będzie 

dofinansowanie 50/50. Co do Ministerstwa Sportu, prosiłbym o przedstawienie takiej 

interpretacji Ministerstwa Sportu, bo na stronie internetowej jest napisane, że trzeba całość 

wyłożyć. 

J.Obara – Wiemy, jak zawsze jest pora jesienno-zimowa. Mamy problem ze smogiem. Mam 

pytanie do Pana Wójta. Przez Urząd Marszałkowski były ogłoszone też konkursy albo 

możliwość dotacji do tzw. zmiany centralnego ogrzewania. Czy coś takiego było? Czy gmina 

występowała o dofinansowanie? Jestem zainteresowany, bo palę drzewem i węglem a 

chciałbym zmienić ogrzewanie np. na gaz. Czy były takie zgłoszenia do Urzędu 

Marszałkowskiego? Czy były takie wiadomości? 

Drugie pytanie dot. starej trójki. Mam pismo i chciałbym się zapytać Pana Wójta, czy coś Panu 

wiadomo, że w 2015 r można było przekazać tą starą trójkę, odcinek 14 km na drogę 

wojewódzką, przekształcić na drogę wojewódzką? Bo jest to bardzo ważne, ponieważ mam 

pismo z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego. Chciałbym zapytać, czy w ogóle w tym czasie 

gmina była informowana a zresztą tutaj po prostu mówi się o ustawie o drogach publicznych, 

która weszła w 2015 r, gdzie mogła gmina w ciągu 90 dni podjąć uchwałę w sprawie 

przekształcenia drogi gminnej na drogę wojewódzką. Czy coś takiego wiadomo? Czy robiono 

w tym kierunku jakieś zapytania? Bo wiecie Państwo, do czego zmierzam? Jadąc odcinkiem14 

km widać od razu, gdzie jest droga gminna a gdzie jest wojewódzka, bo tak myślę tu przed 

Trzcinną zaczynają się pasy elegancko wymalowane, pobocza wykoszone. Odcinek tych 14 km 

jest taki gminny, wiadomo. Ale jeszcze raz zapytam. Czy wiadomo dla Pana, że taka ustawa 

była i dawała możliwość przekształcenia tej drogi na drogę wojewódzką? 

J.Domagała – Dziękuję za udzielenie mi głosu. Mam taką sprawę, której nie zdążyłam 

poruszyć na komisji, bo to nie dotyczyło Komisji Wspólnej, bo to chodzi o budżet. Chodzi mi 

o pochylenie się Panie Wójcie nad placem zabaw w Wysokiej. W zeszłym roku 

przeznaczyliśmy 10 000 zł do traktorka, który jest potrzebny, dlatego że jest boisko, jest 

naprawdę duży obszar do koszenia. Wszystkie zaplanowane środki na zakupienie kilku 

urządzeń na plac zabaw przeznaczyli i była informacja podana wtedy przy przesuwaniu 

środków, że Pan Wójt plac zabaw w różnych projektach, nie projektach pochyli się nad 

wszystkimi placami zabaw. Nasz plac zabaw nadaje się tylko żeby piłą to wszystko wyciąć. 

Jest to niebezpieczne. To wszystko jest stare. Nasz plac zabaw ma kilkadziesiąt lat i naprawdę 

oprócz malowania, dokręcania śrubek itd., myśmy nic nie dostali a sami, co zaplanowaliśmy to 

jakieś drobne rzeczy na to nie wystarczają. Nie będę mówiła już o innych, ponieważ tak 

wywnioskowałam, że jak będą inne następne komisje wspólne nie będę zabierała głosu tylko 

będę wszystko mówiła na sesji. 

E.Leśniewski – Chciałbym podziękować Panu Andrzejowi. Dzisiaj jadąc przez Gajewo na 

jednym z przystanków ujrzałem nazwę Gajewo Górka a już czekałem, co będzie na drugim 

przystanku i zobaczyłem Gajewo Dołek. Proszę Państwa wróciły nazwy sprzed 50 lat. Skąd się 

wzięły te nazwy? Bo zawsze mecze piłki nożnej dobywały się Dołek – Górka i to zawsze była 

wojna w moich dziecinnych i młodzieńczych latach. I to jest dosłownie powrót nazwy sprzed 

50 lat. I trzeba się cieszyć, że trochę z uśmiechem na twarzy, Panie Andrzeju dziękuję za to. 

Wróciły mi wspomnienia, bo to jednak jest szmat czasu. 
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Do punk tu 14 porządku obrad: 

J.Obara – Organizujemy takie spotkanie integracyjne osób niepełnosprawnych w 

miejscowości Tarnów. Jest to już III z kolei spotkanie. Dwa lata pod rząd robił to Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej wspólnie ze Stowarzyszeniem Szansa, ale z powodu 

niepozyskania środków z PFRON-u mamy troszeczkę związane ręce i chciałbym żeby dalej 

kontynuować to spotkanie i w związku z tym spotkanie to zorganizowaliśmy wspólnie z Radą 

Sołecką i KGW z Tarnowa i Stowarzyszeniem Szansa. Informuję Państwa, że to spotkanie 

organizowane jest dla wszystkich osób niepełnosprawnych z mieszkańcami Gminy Lubiszyn. 

Zależy mi na tym żeby integrować to społeczeństwo tak, jak do tej pory. Na te spotkania 

przyjeżdża 200-300 osób i życzyłbym sobie żeby dalej to tak zachować. Na razie robimy to 

przy współpracy Rady Sołeckiej Tarnowa i Stowarzyszenia. Będziemy starać się ośrodki 

zewnętrzne i będzie to łatwiej, będziemy wtedy dowozić mieszkańców, jak to było do tej pory, 

ale na razie jest nieźle. 

Chciałbym zaprosić wszystkich Państwa, Sołtysów, Radnych, Pana Wójta, Panią V-ce Wójt, 

Panią Skarbnik, wszystkich Państwa, Zapraszam! Jest to taka integracja piknikowa, biesiadna, 

śpiewanie, po prostu żebyśmy się integrowali i bawili. Jest to 2 czerwca 2018 r o godz. 1400 na 

boisku w Tarnowie. 

T.Ciaś – Dwie prośby do Pana Przewodniczącego, żeby dzisiejsze protokoły z XXXIV i 

XXXV sesji jak najszybciej się pojawiły, nie tak, jak standardowo po 3-4 miesiącach. To jest 

jedna prośba. Mam też sygnał od mieszkańców, że chcieliby bardzo zobaczyć moje 

oświadczenie majątkowe, tak więc prosiłbym też o jak najszybsze wrzucenie oświadczeń 

majątkowych na stronę BIP-u. 

W.Krupieńczyk – Proszę o naprawienie drogi Leśnej. Proszę Radnych o poparcie w tej 

sprawie. Również droga z Lubna do drogi wojewódzkiej 130 wymaga pilnej naprawy. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

E.Leśniewski dokonał zamknięcia obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała:                                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

K.Wiśniewska                                                                                                   Eugeniusz Leśniewski                                                   

 

 

 

 

 

 


